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Mødested Dato Dato for referat Godkendt 
Skype-møde 07-05-2009 08-05-2009 15-05-2009 
Mødetype Referent Bilag 

DHPU bestyrelsesmøde Winnie Grynnerup ÷ 
Deltagere  Fraværende Mødestart 

Allan Grynnerup (AG) Kirsti Bakholm Husted (suppleant) 19.00 
Birger Strandqvist (BS)  Mødeslut 

Dennis Wolthers Sørensen (DS)  23.30 
Jeppe Krogh (JK)   
Rasmus Rohlff (RR)   
Winnie Grynnerup (WG) 
(suppleant) 

  

 
Dagsorden 
 
1. Godkendelse af dagsorden 

 
2. Valg af referent 

 
3. Forhandling af kontrakt med MDK – Fasterholt 

 
4. Anke over afgørelse i klagesag 

 
5. Et par ord fra KDA og DIF årsmøde 

 
6. Havarirapporter 

 
7. SLV halvårsmøde / kontaktmøde mellem SLV og Unionen 

 

8. Møde i eliteudvalgene 
 

9. Indberetning til DIF 
 

10. Status udviklingskonsulent (tidligere benævnt breddekonsulent) 

 
11. Samarbejdsaftale med RC Unionen 

 
12. Evt. 

- Oplæg til jobopslag vedrørende stillingen som udviklingskonsulent 
- Dato for bestyrelsesmøde med deltagelse af chefer 
- Ekstern instruktørvirksomhed på MDK 
- Skattelovgivning i forhold til DHPU betalt Internet til bestyrelsen 
- Tour de DHPU med klubbesøg 

 
13. Fastsættelse af dato for næste bestyrelsesmøde 

 
Pkt. Beskrivelse Ansvarlig Deadline 

Ad 1 Der forelå ingen dagsorden. Dagsordenen blev derfor først udarbej-
det ved skype-mødets start. 

  

Ad 2 WG blev valgt til referent.   
Ad 3 Søndag, den 10. maj tager AG og DS til Jylland for at starte genfor-

handlingen af kontrakten mellem DHPU og MDK. AG og DS har 
gennemgået den nuværende kontrakt - der ikke er blevet 
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Pkt. Beskrivelse Ansvarlig Deadline 

genforhandlet siden 1995 - og de har nogle forslag til MDKs 
bestyrelse om udformningen af en ny kontrakt.  
Nævnes kan fx: 
- en pristalsregulering af optræk og overnatning  
- at der føres en mere detaljeret statistik over, hvem og hvor mange  
  der benytter sig af pladsen 
- klar ansvarsfordeling for drift og økonomi 
- en glidende overgang af pristalsreguleringen  
- evt. evaluering 1 år efter den nye kontrakts indgåelse   

Ad 4 Bestyrelsen har fra DIF modtaget alle bilag til orientering, som 
klageren har indsendt. Bestyrelsen afventer nu svar fra DIF. 

  

Ad 5 RR orienterede om KDA og DIF årsmøderne. Der var røster fremme 
om, at KDA kunne skifte navn til Dansk Privatflyvning og Luftsport. 
Der blev stillet spørgsmål ved det hensigtsmæssige i at have 
prinsgemalen som protektor. Har man overhovedet nytte af det? 
Ballonfolkene og DHPU er imod dette og fastholder KDA. Det er ikke 
utænkeligt, at kronprinsen på et tidspunkt vil tage over efter sin far. 
Hvis han bliver valgt ind i den olympiske komite er der yderligere 
potentiale i det.  
Der var forslag fremme om dannelse af arbejdsgrupper omkring  
- miljø 
- sikring af flyveområder 
- unge 
Som altid er der behov for frivillig arbejdskraft. RR skriver derfor et 
kort indlæg til næste DHPU Nyt om behovet for den frivillige 
arbejdskraft i diverse udvalg. RR henviste i øvrigt til, at man kan 
læse referatet fra årsmødet på DIFs og KDAs hjemmeside.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
RR 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Næste 
DHPU Nyt 

Ad 6 SLV er kommet med nogle findings, som sikkerhedschef Nick 
Godfrey har haft til opgave at rette op på inden den 1. maj i år. I 
forbindelse med den årlige indberetning/det statistiske materiale kan 
det konstateres, at der foreligger flere havari- og nærved-rapporter 
end tidligere. Det er godt og tyder på, at mange er blevet mere 
opmærksomme på betydningen af disse indberetninger. Det vil 
fremover stadig være vigtigt at nævne dette fx på instruktørmøder og 
med jævne indlæg i DHPU Nyt, så budskabet ikke fortoner sig.  
For god ordens skyld vil bestyrelsen have fulgt op på, om SLV har 
fået tilstrækkeligt materiale samt sikre, at sekretariatet indsamler og 
opbevarer uheldsrapporterne og at procedurerne følges. 
BS nævnte, at Nick er velkommen til at henvende sig om sparring i 
hangglider-sammenhæng om nødvendigt. 

 
 
 
 
 
 
 
 
AG 

 
 
 
 
 
 
 
 
Nu 

Ad 7 Dette møde afholdes den 27. maj kl. 13.00 RR undersøger, hvem 
der kan deltage fra DHPU. 

RR Nu 

Ad 8 DS orienterede om, at der er afholdt møde i eliteudvalgene, som er 
gået sammen om at lave en intern fordelingsnøgle for 2009. 
Budgettet landede på følgende fordeling:  
- 65.000 kr. til PG/XC 
- 60.000 kr. HG 
- 40.000 kr. til Acro  

  

Ad 9 Sekretariatet har informeret formanden om, at DIF fra anden side er 
blevet kontaktet og at password samt adgangskode til indberetning 
er blevet lavet om. Dette er efterfølgende videregivet til sekretariatet. 
Sekretariatet og bestyrelsen er enige om, at det ikke er den rigtige 
forretningsgang og vil sikre, at dette ikke sker i fremtiden.  

 
 
 
 
AG 

 
 
 
 
Nu 

Ad 10 Beslutningen om ansættelse af en breddekonsulent har været sat på 
hold, da DIF grundet finanskrisen og faldende indtægter fra Tips og 
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Pkt. Beskrivelse Ansvarlig Deadline 

Lotto varslede afskedigelser og det endvidere forlød, at ordningen 
med breddekonsulenter ville blive nedlagt. På DIFs netop afholdte 
årsmøde den 2. maj blev det klargjort, at breddekonsulent-ordningen 
ikke bliver nedlagt, men bliver videreført under navnet 
udviklingskonsulent. På baggrund af det sætter bestyrelsen nu skub i 
rekrutteringen. 
DHPU har indsendt diverse papirer til DIF med henblik på at få 
godkendt oprettelsen af stillingen til udviklingskonsulent og afventer 
p.t. svar på dette.  
I forbindelse med rekrutteringen skal der nedsættes et 
ansættelsesudvalg. Bestyrelsen vurderer i den forbindelse, at 
ansættelsesudvalget som minimum bør bestå af nogle fra 
bestyrelsen samt breddeudvalget.  
Praktiske forhold omkring det at have en ansat samt øvrige forhold 
afklares med sekretariatet. DS kontakter Anders Madsen og 
orienterer herefter bestyrelsen. 
Udfærdigelsen af jobopslaget varetages af DS og RR. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
DS 
 
DS/RR 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
13.05.09 
 
Nu 

Ad 11 Bestyrelsen har modtaget en henvendelse fra en modelflyver, som 
har anmodet om adgang til flyvesteder i Danmark via DHPU´s 
database.  
Bestyrelsen ser ikke noget problem i dette. Der foreligger i øvrigt en 
samarbejdsaftale fra 2003 mellem DHPU og RC Unionen om, 
hvordan modelflyvere og PG/HG´ere forholder sig til hinanden på 
skrænterne. Dele af formuleringerne i aftalen 
er ikke hensigtsmæssige og bør laves om, men der mangler også 
her desværre arbejdskraft til dette. Interesserede kan kontakte 
bestyrelsen. 
DS kontakter sekretariatet, som sørger for at oprette RC Unionen 
som medlem under en klub, så medlemsnummer og adgangskode 
kan gives til RC Unionen.  
DS informerer herefter BS, som skriver et indlæg i næste DHPU Nyt 
med henvisning til den eksisterende aftale. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
DS 
 
 
BS 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
13.05.09 
 
 
Næste 
DHPU Nyt 

Ad 12 - Oplæg til jobopslag vedrørende stillingen som udviklingskonsulent 
Under mødet sendte JK et oplæg til et jobopslag, som DS og RR vil 
tage med i deres arbejde.  
 
- Dato for bestyrelsesmøde med deltagelse af chefer 
Den 2. juni kl. 19.00 med deltagelse af chefer fastholdes. DS vil være 
forhindret i at deltage og giver sine evt. indlæg til RR, så bestyrelsen 
har mulighed for at behandle dem på mødet.  
 
- Ekstern instruktørvirksomhed på MDK  
BS henviste til, at der tilsyneladende kan være en problemstilling 
omkring det, at udefra kommende instruktører instruerer egne elever 
på MDKs bane. BS har selv løst dette ved at melde sig ind i MDK. Er 
der tale om en udefra kommende instruktør kræver dette åbenbart 
tilstedeværelsen af en MDK instruktør. Dette tages op i forbindelse 
med mødet den 10. maj.  
 
- Skattelovgivning i forhold til DHPU betalt internet til bestyrelsen  
DS beklagede ikke at have fået fulgt op på dette, men vil gøre det i 
næste uge.  
 
- Tour de DHPU med klubbesøg 
Da ansættelse af udviklingskonsulenten har trukket ud og vi kommer 
senere fra start end forventet, går bestyrelsen i gang med 

 
DS/RR 
 
 
 
DS 
 
 
 
 
 
 
 
 
AG/DS 
 
 
 
DS 
 
 
 
 
 

 
Nu 
 
 
 
26.05.09 
 
 
 
 
 
 
 
 
10.05.09 
 
 
 
13.05.09 
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Pkt. Beskrivelse Ansvarlig Deadline 

forberedelserne til og afholdelsen af de første klubbesøg snarest. 
Udviklingskonsulenten vil så senere kunne overtage det arbejde, der 
er lavet.  
For at tingene kører korrekt, så tilskudsberettigelsen er 100 % på 
plads, skal der laves en køreplan for indholdet af mødet og hvem der 
gør hvad. Mødet afholdes lokalt og skal vare minimum 1½ time. 
Dokumentation til DIF er en indbydelse, en bekræftelse af mødet og 
et referat.  
AG, BS, RR, JK aftaler nærmere (2 – 3 weekender) og der indkaldes 
til skype-møde fx inkl. deltagelse af breddeudvalg. 
DS vil gerne lave en kalender over klubbesøg, så klubberne ved, at 
der kommer gang i tingene.  

 
 
 
 
 
 
 
 
AG/BS/RR/JK 
 
DS 

 
 
 
 
 
 
 
 
Nu 
 
Nu 

Ad 13 Næste bestyrelsesmøde afholdes den 25. maj kl. 19.00.   

 


